



တၢ်ဆိတလဲဆူ ၂၀၁၆ နံၣ် ၃ - ၈ တၢ် တၢ်သမံထံတဖၣ်- တၢ်လၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကဘၣ်သ့ၣ်ညါဝဲ

တၢ်ကိၢ်ထီၣ်သီ (spring) အကတၢ် ကိးကတၢ်ဒီး, တၢ်ဒီးစး ၃ - ၈ တၢ်အဲကလံးကျိၣ်နွဲလၢ (ELA) ဒီး တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒူးတၢ်ဒီးစးတဖၣ်လၢ ကိၢ်ဖိလၢ နှူယီ (New York) ကိၢ်စဲၣ်ဒိတဘျီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢလၢအံၤ နကထံၣ်န့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢ တၢ်ဆိတလဲလၢကိၢ်စဲၣ်တၢ်ကျိၣ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့ၣ်လဲကျိၣ် (State Education Department) မတၢ်ဒီးစးအံၤလၢ ၂၀၁၆ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤစ့ၤလီၤ တၢ်ဒီးစးတၢ်သံကွၢ်အနီၣ်ဂံၢ်တဖၣ်

၂၀၁၆ နံၣ်တၢ်ဒီးစးအဲကလံးကျိၣ်နွဲလၢ (ELA) တၢ်ဒီးစးတဖၣ်န့ၣ် ကဖးစ့ၤလီၤဘၣ် လံာ်တခါ ဒီးတၢ်သံကွၢ်စ့ၤကိၢ်လၢတၢ်စံးဆၢအဂီၢ်လီၤ. ၂၀၁၆ နံၣ် ၃ - ၈ တၢ် တၢ်ဒီးစး လံာ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒူးန့ၣ် ကဒီးန့ၣ်စ့ၤလီၤဘၣ်စ့ၤကိၢ် တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒီးစးလၢတၢ်တဟ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတၢ်

တၢ်တဟ်ပနီၣ် တၢ်ဆၢကတၢ်လၢ ၂၀၁၆ နံၣ် ၃ - ၈ တၢ် ELA ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒူး တၢ်ဒီးစးတဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိတလဲအံၤကဟ့ၣ်လီၤ အါထီၣ်ပုၤကိၢ်ဖိတဖၣ်အ တၢ်ဒူးတၢ်ယၢ်ဆူမဲၣ်ညါလၢကဟ်ဖျါထီၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မနုၤ ဒီးမတၢ်သ့ခိဖျါ တၢ်ဟ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်အန့ၣ် လၢကမတၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်အနီၣ်ကစၢ်ဒဲၣ်အတၢ်ချၢအဖီ ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ညီၣ်န့ၣ်, တၢ်အံၤအခိပညီမ့ၢ်ဝဲလၢ ကိၢ်ဖိတဖၣ် မ့ၢ်မလံာ်လၢ အိၣ်ဒီးအသ့အသၣ်အယီ, အဝဲသ့ၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတၢ်လၢပျဲဒ်အဝဲသ့ၣ်လိၣ်ဘၣ်လၢကမ ဝဲအဝဲသ့ၣ် အတၢ်ဒီးစးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိၢ်သရၣ်အတၢ်ပၢ်ယုာ်မၤသကိးအါထီၣ်

ကိၢ်စဲၣ်တၢ်ကျိၣ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့ၣ်လဲကျိၣ် (State Education Department) မအါထီၣ်နှူယီ (New York) ကိၢ်စဲၣ်ကိၢ်သရၣ်တဖၣ်အနီၣ်ဂံၢ်လၢအပၢ်ယုာ်မၤ သကိးတၢ်လၢတၢ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါကွၢ်တၢ်သမံထံ ဒီးကမအါထီၣ်တၢ်ဒူးတၢ်ယၢ်လၢကိၢ်သရၣ်တဖၣ်ကပၢ်ယုာ်မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်လၢတၢ် ဒီးစးခါဆူညါအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

- ကိၢ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်လၢကိၢ်စဲၣ်ဒိတဘျီညါဟ်ဖျါထီၣ်အသးတပူၤယီလၢ အီလ်ဘူနံၣ် (Albany) အပူၤဝဲ လါအိးကထီဘၣ် ၂၀၁၅ လၢကသမံထံဒီးယုထာတ ျသံကွၢ်တဖၣ်လၢ ၂၀၁၆ တၢ်ဒီးစးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- စးထီၣ်ပတၢ်ဂံၢ်ထီၣ်သီ (fall) ၂၀၁၅ ဒီးဆူမဲၣ်ညါန့ၣ်, နှူယီ (New York) ကိၢ်စဲၣ်သရၣ်တဖၣ် အနီၣ်ဂံၢ်အါထီၣ်လၢ အပၢ်ယုာ်မၤသကိးတၢ်- ဒီး ကဆဲးပၢ်ယုာ်ဆူညါလၢ - တၢ်ပၢ်ယုာ်မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်ကွၢ်ကဒါကွၢ်တၢ်သမံထံလၢ ဒီးလံာ်တကျိၣ်ဒိတဖၣ်လၢတၢ်ဒီးစးဒိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ဒ်အမ့ၢ်တၢ်အခိၣ်ထံးတဘျီအသိး, နှူယီ (New York) ကိၢ်စဲၣ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ် ကကွဲးလီၤ တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ဒီးစး ၃ - ၈ တၢ် ELA ဒီး တၢ်ဂံၢ် တၢ်ဒူးတၢ်ဒီးစးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်အံၤတၢ်ကစူးကါအိးအဆိကတၢ်ဝဲ ၂၀၁၈ တၢ်ဒီးစးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပူၤအသိလၢအမၤန့ၢ်တၢ်သမံထံး

အပူၤကွၢ်တၢ်ကိၢ်ခါန့ၣ်, တၢ်ယုထာ Questar Assessment Inc.လၢကရဲၣ်ကျဲ ကိၢ်စဲၣ်အ ၃ - ၈ တၢ် ELA ဒီး တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒူးတၢ်သမံထံလံာ်ယံးယၢ်တၢ်ဒီးစး န့ၣ်လီၤ. Questar Assessment Inc. ပၢ်ယုာ်မၤသကိးတၢ်တၢ်ဒီး ဝဲကျိၣ်ဘၣ်ထွဲတၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်ဆိတလဲလၢတၢ်ကွဲးဖျါတၢ်လၢထး ဒီးတၢ်ဆိတလဲအဂ့ၢ်အလၢလၢ ၃ - ၈ တၢ် ELA ဒီး တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒူးတၢ်ဒီးစးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွၢ်ဘၣ်ယး တၢ်ဒီးစးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၣ်, ဖိလစံၣ်တဖၣ်, ဒီးတၢ်မၤအကျိၣ်အကျဲတဖၣ် တၢ်ကဆူထီၣ်အိးဆူ emscassessinfo@nysed.gov



KAREN

